
Referat fra Tejn Vandværks generalforsamling d. 20. Februar 2025 kl 19.00 i Tejn Medborgerhus med 

nedenstående dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Beretning om det forløbne år 

3. Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse 

4. Budget for det kommende år fremlægges 

5. Valg af medlemmer og suppleant til bestyrelsen 

6. Valg af revisor og suppleant 

7. Behandling af indkomne forslag 

8. Eventuelt 

 

Der var 28 personer til stede ved generalforsamlingen + 2 hjælpere til livestreaming af generalforsamlingen 

Formand Jan Mørk Christensen bød velkommen til generalforsamlingen og præsenterede kort bestyrelsen 

og dens roller samt gennemgik dagsordenen. 

Jan foreslog herefter Flemming Olsen til dirigent. 

Punkt 1: 

Flemming blev valgt til dirigent og takkede for valget og konstaterede at generalforsamlingen var lovligt 

indkaldt i Tidende, Tejnestiften, Bornholm.nu med rettidigt varsel. 

Bente Holm blev valgt til referent. 

Der var ingen bemærkninger til dagsordenen. 

Punkt 2: 

Herefter gav Flemming ordet til Jan Mørk Christensen, som gennemgik bestyrelsens beretning for det 

foregående år.  

Hele beretningen er ligesom bestyrelsens redegørelse for de enkelte punkter vedlagt som bilag. Bilaget er 

en kopi af den power point præsentation som blev fremvist på generalforsamlingen. 

Jan kom ind på ledningstabet, som har haft en lille stigning til 4,1 % 

Vandkvaliteten blev nævnt og vores kontrolhyppighed og kontrol steder. Der er ingen problemer med 

vandkvaliteten. 

Takstbladet som er godkendt af Bornholms Regionskommune og gennemgået på generalforsamligen sidste 

år er alene indeksreguleret i 2025. 

Vandværkets energiforbrug blev gennemgået. Det er et energikrævende vandværk pga. det lange 

ledningsnet og højdeforskel. Der er sket en pæn energioptimering, som også fremgår af power point 

præsentationen 

Der har været lidt mindre renovering af ledningsnet i 2024 i forhold til planlagt på grund af installering af ny 

styring som har været tidskrævende. Der blev gennemgået udførte arbejder i 2024 og at budget 2025 vil 

rette op på efterslæbet. 

Der blev herefter vist en video, så deltagerne kunne se, hvordan det foregår når der udskiftes ledninger ved 

gamle eternitrør. 

 



Jan orienterede herefter omkring byggesagen. 

Efter færdiggørelsen af byggesagen gik arbejdet med etablering af styringen af pumper mv i gang.  

Der blev herefter vist billeder af det nye anlæg. 

Bestyrelsen fik på sidste generalforsamling (2023) mandat til at gå videre med solcelleprojekt. Der er 

arbejdet med at finde en optimal løsning med batteripakke, som også vil kunne levere strøm, hvis strømmen 

går på øen. Der er søgt om byggetilladelse i starten af 2024, som er godkendt den 11. Februar 2025 ligesom 

landzonetilladelsen er på plads. 

Der træffes nu aftaler med entreprenør/leverandør, så arbejdet kan igangsættes i 2025. Der er overført beløb 

fra 2023 til 2024 og videre til 2025 i regnskabet til etableringen. 

Der blev vist foto af forventet placering af solcellerne. 

 

Der var enkelte spørgsmål fra de fremmødte: 

En deltager ønsker forstærkeranlæg og brug af pegepind. Det er taget til efterretning. 

Størrelse af solcelleanlæg og batteri – som blev besvaret af bestyrelsen 

Hvor stort ledningstabet må være? 10% vores er 4,1% 

Flot byggeri..er der taget højde for den megen kalk i vandet. Nej. Der sker ingen afkalkning inden 

udsendelse, det er op til den enkelte forbruger. Vi ønsker at levere det mindst forarbejdede vand. 

Der blev spurgt til længden af ledningsnettet 80 meter pr. forbruger. 68 km i alt 

Størrelse på vandtank. Den nye er på 220 m3 den gamle er på 650 m3.  

Beretningen blev herefter godkendt 

 

Punkt 3: 

Det reviderede regnskab blev fremlagt af Bente Holm.  

Regnskabet viste en pæn overdækning på 830 tkr, hvilket er højere end budgetteret blandt andet på grund af 

tilslutningsbidrag, som ikke budgetteres. Derudover var der et fald i energiforbruget i forhold til budget og 

vedligeholdelse var lavere end budgetteret på grund af arbejde med styringsanlæg. Solceller ej etableret i 

2024 som forventet. 

Vandværket har en samlet balance på 19.299.879 kroner, hvor der blandt andet har været tilgang på 

ledningsnet, vandmålere. 

Der er en likvid beholdning på 1.914 tkr  

Efter fremlæggelsen kunne dirigenten konstatere at regnskabet kunne godkendes. 

 

Punkt 4: 

Budgettet for 2025 blev fremlagt. Der budgetteres med en overdækning på 580 tkr. 

Der budgetteres fortsat ikke med tilslutningsbidrag.  



Der budgetteres med udskiftning af et målerparti, renovering af ledningsnet, solcelleanlæg med batteripakke, 

overvågningskamera, generatorer og procesbehandlingsanlæg i alt 2.280 tkr. 

Midlerne tages af den likvide beholdning samt overdækning. 

Der var spørgsmål til om generatorer = nødanlæg. Ja 

Tømmes kassen? Nej det gør den ikke, der forventes en likvid beholdning iht. Budgettet på 618 tkr ultimo 

2025. 

Budgettet blev godkendt. 

 

Punkt 5: 

Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleant 

Mikkel Mortensen, Reno Kure og Claus Larsen var på valg til bestyrelsen. Der var ikke andre forslag. 

Flemming kunne derefter konstatere, at alle 3 er genvalgt. 

Claus Engel var på valg som suppleant. Claus blev genvalgt. Der var ikke andre forslag. 

 

Punkt 6: 

Valg af bilagskontrollanter(tidligere folkevalgte revisorer) 

Her var Bent Hjort Hansen og Leif Mogensen på valg. Der var ikke andre kandidater. 

Flemming kunne konstatere at der var genvalg. 

 

Jan oplyste herefter om forventet konstituering og roste bestyrelsen 

 

Punkt 7: 

Der var ikke indkommet forslag til behandling på generalforsamlingen fra medlemmerne. 

Punkt 8: 

Eventuelt: 

Der var spørgsmål/interesse for nødgenerator. Som blev besvaret af bestyrelsen. 

Dirigenten afsluttede derefter generalforsamlingen og roste samtidig Thorbjørn for hans store arbejde og 

Flemming Rasmussen som bogholder og revisor. 

Bestyrelsen konstituerede sig herefter som planlagt iht. Bilag. 

 

 

Tejn, den 

23/2 - 2024 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


